

القمة التاسعة لرؤساء برلمانات دول مجموعة العشرين (P20) والمنتدى البرلماني

الخميس، 12 تشرين الأول/أكتوبر 2023 – السبت، 14 تشرين الأول/أكتوبر 2023

الهند

ملخص

سيستضيف برلمان الهند القمة التاسعة لرؤساء برلمانات دول مجموعة العشرين (P20) بالتعاون مع الاتحاد البرلماني الدولي في 13-14 تشرين الأول/أكتوبر 2023 في نيودلهي. وسيسبق القمة منتدى برلماني في 12 تشرين الأول/أكتوبر 2023. إن موضوع القمة هو برلمانات من أجل أرض واحدة، عائلة واحدة، مستقبل واحد، والتي تستلهم من الفلسفة الهندية القديمة لفاسودايفا كوتومباكام (العالم هو عائلة واحدة).

وستستضيف القمة أربع دورات رفيعة المستوى بشأن تسريع أهداف التنمية المستدامة، والتحول في مجال الطاقة المستدامة، والتنمية التي تقودها المرأة، والتحول في حياة الشعوب من خلال المنصات الرقمية العامة. وسيُنظَّم أيضاً منتدى برلماني عن "نمط الحياة من أجل البيئة" بوصفه فعالية تمهيدية للقمة لتعزيز اعتماد أنماط الحياة المستدامة والأنماط المستدامة للإنتاج والاستهلاك.

سيتم إرسال رابط التسجيل إلى مسؤول اعتماد المندوبين. لتلقي رابط التسجيل الإلكتروني، يمكن إرسال التفاصيل ذات الصلة بمسؤول اعتماد المندوبين وهي الاسم والبريد الإلكتروني ورقم الهاتف المحمول وتاريخ الميلاد على العنوان الإلكتروني التالي: india-p20@sansad.nic.in.



Ninth G20 Parliamentary Speakers' Summit (P20) and Parliamentary Forum

Thursday, 12 October 2023 - Saturday, 14 October 2023
India

Summary

The Ninth P20 Summit will be hosted by Parliament of India in cooperation with IPU on 13-14 October 2023 in New Delhi. The Summit will be preceded by a Parliamentary Forum on 12 October 2023. The theme of the Summit is Parliaments for One Earth, One Family, One Future, which draws inspiration from the ancient Indian philosophy of Vasudhaiva Kutumbakam (The World is one Family).

The Summit will host four high-level sessions on Accelerating SDGs; Sustainable Energy Transition; Women led Development; and Transformation in Peoples' Lives through Public Digital Platforms. A Parliamentary Forum will also be organized on 'LiFE' (Lifestyle for Environment) as a pre-Summit event to promote adoption of sustainable lifestyles and sustainable patterns of production and consumption.

The registration link will be sent to the Delegation Accreditation Officer (DAO). For receiving the registration link, relevant details of the DAO namely, name, email, mobile no and date of birth may be sent at india-p20@sansad.nic.in.

